
PROTOKOLL

Mötesdatum
Tillgänglighetsrådet 2020-12-14

Sekreterare .................................................
Paulina Selling

Ordförande ................................................       ……………………………………….
Catarina Espmark

Underskrifter

Justerande ................................................       ……………………………………….
Britt-Inger Bodén

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-12-14
Datum för anslags 
uppsättande

2021-01-21 Datum för anslags 
nedtagande

Förvaringsplats för 
protokollet

Regionens Hus

.................................................Underskrift

Paulina Selling

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Digitalt kl. 13:00-16:00

Beslutande ledamöter Catarina Espmark (M) (Ordförande)
Britt-Ewy Hermansson (Funktionsrätt J/H)
Britt-Inger Bodén (Funktionsrätt J/H)
Märet Johansson (Funktionsrätt J/H)
Monika Rolandsson (SRJ)
Carina Moen (Vice ordförande) (DHR)
Lillemor Rydow (Funktionsrätt J/H)  ersätter Lars Brolén
Lena Hallkvist (Regionala utvecklingsnämnden)

Utses att justera Britt-Inger Bodén

Justeringens plats och tid Regionens Hus ,  2021-01-20   10:00

Protokollet omfattar §§20-27
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§20

Mötets öppnande

Sammanfattning
Ordförande Catarina Espmark presenterade mötets öppnande.

Paragrafen är justerad
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§21

Fastställande av Föredragningslista

Sammanfattning
Enligt reglemente för Tillgänglighetsrådet har preliminär föredragningslista över de ärenden 
som
avses bli behandlade utsänts till ledamöter och ersättare.

Beslut
Preliminär föredragningslista fastställs som slutlig.

Paragrafen är justerad
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§22

Upprop ledamöter

Sammanfattning
Då rådet hölls digitalt så fick ledamöterna presentera sin närvaro genom Teams.

Paragrafen är justerad
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§23

Val av justerare

Beslut
Britt-Inger Bodén valdes som justerare.

Paragrafen är justerad
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§24

Föregående protokoll

Sammanfattning
Närvaron i föregående protokoll var felaktig då sekreterare hade klickat fel under närvaron i 
dokumentsystemet. Detta informerades till rådet och att inga frågor har behandlats felaktigt 
under föregående möte trots att det kan uppfattas så under närvaron i protokollet. 
Närvaron skulle ha presenteras enligt följande: 
Beslutande ledamöter:
Catarina Espmark (M) (Ordförande)
Tommy Eriksson (Funktionsrätt J/H)
Britt-Inger Bodén (Funktionsrätt J/H)
Märet Rolandsson (Funktionsrätt J/H)
Monika Rolandsson (Synskadades riksförbund Jämtlands län)
Carina Moen (vice ordförande) (DHR)
Lillemor Rydow (Funktionsrätt J/H) ersätter Lars Brolén. 
Inger hade en kommentar om titeln för temat på Konferensen. Det tas upp under punkten 
Tillgänglighetskonferens 2021 - Uppföljning. 
 
 

Beslut
Efter tillägg läggs protokollet till handlingarna. 

Beslutsunderlag
 Protokoll skapad TGR 2020-11-17 15.41.40

Paragrafen är justerad
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§25

Information om Coronaläget

Sammanfattning
Ställdes in p.g.a. det rådande läget med Covid-19. Försöker igen med en presentation i 
januari.

Paragrafen är justerad
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§26

Tillgänglighetskonferens 2021 - Uppföljning

Sammanfattning
P.g.a. det rådande läge utifrån hur Regionen ser på sin verksamhet så rekommenderar AU att 
flytta fram Tillgänglighetskonferensen till 26 augusti för att möjliggöra ett genomförande av 
konferensen. 
Temat för dagen: Upplevelse av naturen som alla kan ta del av. 
·  Jämtland Härjedalens turism kan också bidra till ämnet. Catarina Espmark – Har varit i 
kontakt och får återkoppling i januari. Dom är positivt inställda. 
· Carina Moen gav förslag på olika sporter och aktiviteter som skulle kunna presenteras 
kopplat till ämnet. Carina känner till Håkan Munksten som åker sitskie, han har även 
husvagnssemestrar med sin familj. – Har inte hunnit kontakta dom än.
· Länsstyrelsen kommer och berättar om det arbete som dom gör, vilka besöksmål som finns 
och vilka som planeras att utöka tillgängligheten för funktionshindrade. Paulina kollar med 
Emmy Nilsson och bl a fråga om upplägg där Länsstyrelsen sponsrar föreläsare, 
samarbetspartner i konferensen. Paulina har tagit kontakt, inväntar svar.
· Åre folkhögskola har lärare som deltagit i slalom, längd, snöskor för synskadade. Någon 
representant från dom. Monika Rolandsson. Har tagit kontakt med Peter Kärnberg som är 
positiv till att medverka. Eventsamordnare på Åre Folkhögskola, hur arbetar dom med 
genomförande av event och liknande? Monika tar kontakt med Peter som i sin tur kan kolla i 
sitt nätverk kring denna fråga. 
Peter Kärnberg kommer gärna och berättar mer om de aktiviteter som genomförs på vintern 
för synskadade. Peter är blind. - Föreläsare
Monika vet även om en kille som vandrar mycket som är blind.
· Monika - Fjällkajakcentrum – vet inte om det finns/funnits specialanpassad verksamhet. 
Carina berättar om Bosön där dom har kajakverksamhet som är specialanpassad. - Föreläsare
Märet har varit i kontakt med Lisa Whass som skickat kontaktuppgifter till Johan Nilsson som 
är föreläsare. Han har två barn med funktionsvariationer. - Föreläsare. Lisa Whass uppmanas 
att ta kontakt med Johan Nilsson, har inte hon möjlighet så tar Paulina kontakt med honom. 
Anbjörn - P.g.a. tidigare deltagande stryks detta förslag på föreläsare. 
Carina berättar om en kille som kopplar på sin rullstol på sin cykel och cyklar överallt. - 
Föreläsare. Carina får i uppgift att ta reda på mer och ev. kontakta honom. 
Diskussion sker om att konferensen ska hållas utomhus. Hörsalen är bokad som en sista utväg 
vid händelse av dåligt väder. Det bästa är att hitta ett alternativ där det går att vara utomhus 
trots väder. 
Rådet blir uppmanad att fundera mer kopplat till konferensen till nästa möte i januari. 
Hörsalen Jamtli - Paulina får i uppdrag att försöka få tag på någon som kan svara på frågorna. 
Rådet känner att det är på väg åt rätt håll. De som inte hunnit kolla upp sin information gör 
det så snart de kan och skickar informationen till Paulina, Catarina eller Carina så de kan ta 
med sig informationen till nästa AU i januari. 
Huvudföreläsare och föreläsare diskuteras på nästa råd. 
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Beslut
Rådet beslutar att Tillgänglighetskonferensen flyttas fram till 26 augusti. 

Paragrafen är justerad
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§27

Övrigt

Sammanfattning
Laget runt:
Lillemor/Britt-Inger: Handikappsamverkan och Reumatikerorganisationen brukar årligen ha 
ett gemensamt julbord, det har blivit inställt i år. Lillemor får tips att skicka ut en julhälsning 
via mail. 
Britt-Ewy - Riksförbundet har varit duktiga på att dela med sig av olika aktiviteter som 
förbundet kunnat genomföra. 
Två nya namn presenteras för organisationerna lokalt och riks. 
Riksförbundet Hjärt/Lung Jämtlands län. Riksförbundet Hjärt/Lung Östersund.
Monika - Synskadade hade ett styrelsemöte 14 november. Digitala träffar har genomförts. 
Digitala möten fortsätter, hoppas på ett fysiskt möte till våren. Peter är villig att prata om sina 
upplevelser att ha aktiviteter i snö för de som är blinda. 
Märit - Inga fysiska träffar har genomförts sedan i våras. Boule har genomförts då det har 
unnat ske utomhus. Andra möten har genomförts digitalt. En julhälsning har skickats ut till 
alla och bifogat en Sverigelott i hälsningen, det var en mycket uppskattad gest. 
Carina - Inga möten har genomförts, ett förbundsmöte har genomförts digitalt. 
Lena - Mycket har präglats p.g.a. Corona, avgår i mars, nästa möte tar Lena med sig sin 
efterträdare Elin Ring. 
Paulina - Har mycket att göra p.g.a. Corona men arbetsläget är någorlunda stabilt 
fortfarande. 
Catarina - Allt är digitalt, men det är också skönt då det inte är så många maratondagar, men 
saknar de fysiska träffarna mycket. Det är generellt ett lugnare tempo. 
Nästa möte sker också digitalt, rådet beslutar att även då ha en gemensam digital fika. 

Paragrafen är justerad
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